

The Legal News.

VOL. IV. DECEMBER 24, 1881. No. 52.

THE SUGGESTED LAW REFORMS.

Since our last issue went to press we have received a copy of the "Rapport du Comité nommé pour suggérer les mesures à adopter pour rendre plus efficace l'administration de la justice dans les Cours Supérieure et de Circuit dans et pour le District de Montréal." The Committee were Messrs. S. Bethune, Q. C., R. Laflamme, Q. C., and S. Pagnuelo, Q. C. The report contains some valuable suggestions, and as it is desirable that it should be placed on record we print it below. It is to be hoped that the subject of law taxes will not be suffered to drop until some relaxation of the present heavy impositions is obtained. With regard to the Court of Appeal, the censure of the Committee seems to be somewhat premature. Sufficient time should be allowed to give the new system a fair trial before resorting to fresh measures to accelerate the progress of business. The wisdom of the suggestion with reference to the Court of Review is more than doubtful. It is proposed to add two new judges to a Bench already formidable in numbers. The expedient of taking a third judge from the rural districts is decidedly clumsy, and resembles too much the patch-work from which the bar have already suffered so grievously. Such a system would not only diminish the prestige of the tribunal but prove a serious hindrance to the continuous sittings of the Court. Then, if it be proposed to overcome this difficulty by appointing three new judges, we would have exactly the state of things so strongly condemned the other day by the first legal authorities of England. We would have three judges sitting in Review in one room, and four judges sitting in Appeal on the other side of the passage, and the latter overruling the judgments of the former. (See *ante*, p. 347.) If the political exigencies which control judicial appointments should happen to make the Review Court the stronger Court, very sad would be the state of affairs. Now, it is obvious that if three new judges were added to the Appeal Court, the Court might sit in two divisions at the same time, one at Mon-

treal and the other at Quebec, and the difficulty caused by the increase of business would be effectually overcome. We do not say that such a change is necessary at present, but it will be necessary sooner or later, and we believe it would be infinitely better than a double appeal in the Province with a further appeal to Ottawa. The disbursements of the Court of Appeal should be reduced, and the attorneys' fees regulated more in accordance with the amount involved. We append the report:—

Le comité nommé à l'assemblée du barreau de Montréal, le trois Décembre courant, pour étudier les questions concernant l'administration de la justice qui demandent une réforme immédiate, a l'honneur de faire rapport :

Qu'il a tenu trois séances où, après discussion, l'on est tombé d'accord sur les suggestions suivantes que l'on considère propres à remédier aux griefs dont on se plaint d'avantage.

Quelques unes des réformes proposées peuvent être obtenues, comme on le verra, par l'initiative soit des juges ou du gouvernement sans l'intervention de la législature ; les autres demandent une législation nouvelle ; votre comité espère que les suggestions qu'il fait recevront, de la part de ceux qui sont le plus spécialement chargés de veiller à la bonne administration de la justice, toute l'attention et les égards que demande un sujet aussi important.

JUGES ETRANGERS.

Le barreau de Montréal et le public ont de grandes obligations à plusieurs juges qui résident en dehors de cette ville, pour l'aide qu'ils ont donné depuis plusieurs années aux juges de ce district, et nous désirons leur en exprimer publiquement notre reconnaissance.

Il serait à désirer, dans l'intérêt de l'administration de la justice, que tous les juges résident dans les grands centres, d'où ils iraient à tour de rôle tenir les cours dans les districts ruraux.

La nomination d'un septième juge de la Cour Supérieure à Montréal, et les changements que nous suggérons dans le but d'abréger les enquêtes et de mettre fin aux longs délibérés, rendront peu nécessaire, à l'avenir, l'aide des juges étrangers. Lorsqu'il sera nécessaire d'y avoir recours nous espérons que l'hon. juge en chef consultera les juges de Montréal et notre bâtonnier afin d'éviter de demander des juges qui n'ont pas la confiance du barreau de ce district, ceux